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    P r o t o k ó ł  Nr XVI/11 
 
 
Z sesji Rady Miejskiej w Parczewie odbytej w dniu 22 grudnia 2011 r. pod 

przewodnictwem pana Henryka Szycha – Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Parczewie. 

Na stan 15 radnych Rady Miejskiej, zgodnie z listą obecności w obradach sesji 

udział wzięło 14 radnych. Nieobecny radny Sokołowski Sławomir– 

usprawiedliwienie dołączone do protokołu.  

Obrady sesji protokołowała p. Danuta Sadłowska – inspektor w Referacie 

Organizacyjno-Prawnym. 

 
Ewidencja podjętych uchwał 
 
Lp Nr uchwały Uchwała w sprawie 

1. XVI/89/2011 przystąpienia i zabezpieczenia środków finansowych w budŜecie 
Gminy Parczew na 2012 r. dla realizacji projektu pod nazwą  
„Wzmocnienie konkurencyjności i utrzymanie atrakcyjności 
obszarów zaleŜnych od rybactwa poprzez remont trasy 
turystycznej – Trakt Królewski”, realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego „ZrównowaŜony rozwój sektora 
rybołówstwa i nabrzeŜnych obszarów rybackich 2007-2013: Oś 
Priorytetowa 4 w ramach środków pozostających do dyspozycji 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „W dolinie Tyśmienicy 
i Wieprza”  

 
 2. XVI/90/2011 zmieniająca  uchwałę w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia 

środków finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 
2012 dla realizacji projektu pod nazwą „Regionalna Sieć 
Szerokopasmowa Lublin północny – wschód”, realizowanego w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Lubelskiego  2007  –  2013, Oś Priorytetowa IV – Społeczeństwo 
Informacyjne, Działanie 4.1 Społeczeństwo Informacyjne, 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu  
Rozwoju Regionalnego 
 

3. XVI/91/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.   
 

4. XVI/92/2011 zmian budŜetu gminy na rok 2011 
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5. XVI/93/2011 zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

6. XVI/94/2011 upowaŜnienia Burmistrza Parczewa do lokowania wolnych 
środków budŜetowych na rachunkach w innych bankach 

7. XVI/95/2011 określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  
w spłacie naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Parczew i jej jednostkom 
podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną 
oraz wskazania organu uprawnionego do ich udzielania  

8. XVI/96/2011 wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg  
gminnych, których zarządcą jest Burmistrz Parczewa 
 

9. XVI/97/2011 Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych na 2012 r.   

10. XVI/98/2011 Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 r.  
 

11. XVI/99/2011 uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2012 r. 
 

12. XVI/100/2011 uchwały budŜetowej na rok 2012 

13. XVI/101/2011 wieloletniej prognozy finansowej 

14. XVI/102/2011 zatwierdzenia projektu „Język inaczej” opracowanego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet IX 
Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.5 
Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich 

15. XVI/103/2011 ustalenia wydatków niewygasających z końcem roku budŜetowego 
2011 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych 
wydatków 

16. XVI/104/2011 ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Parczewa 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne 
a) otwarcie obrad, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przyjęcie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1. – przystąpienia i zabezpieczenia środków finansowych w budŜecie Gminy 



 3 

Parczew na 2012 r. na realizację projektu pod nazwą „Wzmocnienie 
konkurencyjności i utrzymanie atrakcyjności obszarów zaleŜnych od 
rybactwa poprzez remont trasy turystycznej – Trakt Królewski”, 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego „ZrównowaŜony rozwój 
sektora rybołówstwa i nabrzeŜnych obszarów rybackich 2007-2013: Oś 
Priorytetowa 4 w ramach środków pozostających do dyspozycji 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „W dolinie Tyśmienicy i 
Wieprza”  

3.2. –zmiany uchwały w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia środków 
finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 2012 dla realizacji  
projektu  pod  nazwą  „Regionalna  Sieć Szerokopasmowa Lublin północny 
– wschód”, realizowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Lubelskiego  2007  –  2013,  Oś Priorytetowa 
IV – Społeczeństwo Informacyjne, Działanie 4.1 Społeczeństwo 
Informacyjne, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu  
Rozwoju Regionalnego 

3.3. –zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.   

3.4. –zmian budŜetu gminy na 2011 r. 
3.5. –zmian wieloletniej prognozy finansowej  
3.6. – upowaŜnienia Burmistrza Parczewa do lokowania wolnych środków     

budŜetowych na rachunkach w innych bankach 
3.7. –określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  

w spłacie naleŜności pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Parczew i jej jednostkom podległym, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu uprawnionego do 
ich udzielania  

3.8. –wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg 
gminnych, których zarządcą jest Burmistrz Parczewa 

3.9.  –Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
 Alkoholowych na 2012 r.   

3.10.  – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 r.  
3.11.  –uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2012 r. 

4. Analiza projektu budŜetu Gminy Parczew na 2012 r. 
4.1.  – dyskusja 
4.2. – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Parczew na  
           2012 r.  
4.3.– wieloletniej prognozy finansowej 

5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
6. Sprawy róŜne. 

6.1. – harmonogram prac związanych z wdroŜeniem nowych przepisów 
    o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

7. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.1 

a/ Otwarcia obrad sesji dokonał pan Henryk Szych– Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Parczewie. Serdecznie powitał wszystkich radnych a w imieniu Rady 

powitał pana Burmistrza Parczewa wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego, 

przewodniczących organów wykonawczych gminnych jednostek pomocniczych 

gminy Parczew, przedstawicieli prasy lokalnej oraz nielicznie przybyłych na sesję 

mieszkańców. 

b/ Przewodniczący obrad stwierdził wymagane quorum do odbycia sesji oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał, 

c/ Pan Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe proponowany porządek obrad sesji 

radni otrzymali przy zaproszeniach. 

Skierował zapytanie, czy do przedstawionego porządku obrad sesji będą zgłaszane 

uwagi bądź dodatkowe propozycje, co do jego zmiany lub uzupełnienia. 

Pan Burmistrz Parczewa skierował prośbę o rozszerzenie porządku obrad sesji 

wprowadzając 2 projekty uchwały: 

1/ -w sprawie zatwierdzenia projektu „Język inaczej” opracowanego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet IX Rozwój 

wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy 

edukacyjne na obszarach wiejskich. Projekt uchwały dotyczy w szczególności 

wypoczynku młodzieŜy w okresie ferii zimowych i został zatwierdzony przez Urząd 

Marszałkowski. 

2/ -w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z końcem roku budŜetowego 

2011 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. Podjęcie tej 

uchwały jest podyktowane koniecznością przedłuŜenia prac związanych z 

opracowaniem załoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla obszaru gminy Parczew. 

Radny Dominik Tomasz przypomniał, iŜ w ubiegłym roku na pierwszej sesji Rady 

odbyła się debata nad wynagrodzeniem dla p. Burmistrza Parczewa i radni uznali, Ŝe 

przyjrzą się pracy p. Burmistrza i decyzję odłoŜą na przyszły rok. W związku  

z powyŜszym radny proponuje wnieść pod obrady punkt przyjęcia uchwały  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Parczewa.   
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Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez  

p. Burmistrza. 

PowyŜszy wniosek Rada przyjęła jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez 

radnego Tomasza Dominik. 

PowyŜszy wniosek Rada przyjęła jednogłośnie. 

Ze strony radnych nie zgłoszono uwag do przedstawionych zmian w porządku 

obrad. 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił nowy porządek obrad. 

1.  Sprawy organizacyjne 
a) otwarcie obrad, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przyjęcie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1. – przystąpienia i zabezpieczenia środków finansowych w budŜecie Gminy 
Parczew na 2012 r. dla realizacji projektu pod nazwą „Wzmocnienie 
konkurencyjności i utrzymanie atrakcyjności obszarów zaleŜnych od 
rybactwa poprzez remont trasy turystycznej – Trakt Królewski”, 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego „ZrównowaŜony rozwój 
sektora rybołówstwa i nabrzeŜnych obszarów rybackich 2007-2013: Oś 
Priorytetowa 4 w ramach środków pozostających do dyspozycji 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „W dolinie Tyśmienicy i 
Wieprza”  

 3.2–zmiany uchwały w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia środków   
finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 2012 dla realizacji  
projektu  pod  nazwą  „Regionalna  Sieć Szerokopasmowa Lublin północny – 
wschód”, realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Lubelskiego  2007  –  2013,  Oś Priorytetowa IV – 
Społeczeństwo Informacyjne, Działanie 4.1 Społeczeństwo Informacyjne, 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego 

     3.3–zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
          i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.   
     3.4–zmian budŜetu gminy na 2011 r. 
     3.5–zmian wieloletniej prognozy finansowej  
     3.6– upowaŜnienia Burmistrza Parczewa do lokowania wolnych środków       

budŜetowych na rachunkach w innych bankach 
     3.7–określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  

w spłacie naleŜności pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Parczew i jej jednostkom podległym, warunków 
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dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu uprawnionego do ich 
udzielania  

     3.8–wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg 
gminnych, których zarządcą jest Burmistrz Parczewa 

     3.9 –Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
 Alkoholowych na 2012 r.   

     3.10 – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 r.  
3.11 –uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2012 r. 

4.Analiza projektu budŜetu Gminy Parczew na 2012 r. 
4.1.  – dyskusja 
4.2. – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Parczew na 2012 
r.  
4.3.– wieloletniej prognozy finansowej 
4.4.- zatwierdzenia projektu „Język inaczej” opracowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet IX Rozwój wykształcenia i 
kompetencji w regionach, Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich 
4.5.- ustalenia wydatków niewygasających z końcem roku budŜetowego 2011 
oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków 
4.6.- ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Parczewa  

5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 6.Sprawy róŜne. 

6.1– harmonogram prac związanych z wdroŜeniem nowych przepisów 
    o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

7.Zamknięcie obrad sesji. 
 

Zaproponowany porządek obrad z uwzględnieniem przyjętych wniosków w wyniku 

głosowania Rada przyjęła jednogłośnie. 

d/ Przewodniczący Rady poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji 

został wyłoŜony do wglądu przy liście obecności. Ponadto projekt protokołu radni 

otrzymali drogą mailową. Zapytał czy radni mają uwagi, propozycje uzupełnienia 

lub zastrzeŜenia do protokołu z poprzedniej sesji? Ze strony radnych nie zgłoszono 

uwag do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Protokół z poprzedniej sesji, w wyniku głosowania Rada przyjęła jednogłośnie.  

Pan Przewodniczący Rady polecił, aby po przyjęciu przez Radę protokołu  

z poprzedniej sesji był on zamieszczany na stronie internetowej. 
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Ad. 2 

 W punkcie tym radni zgłosili interpelacje i wnioski wg poniŜszego:  

Pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z prośbą 

o zgłaszanie interpelacji i wniosków. 

Radny Szych Henryk 

 W związku ze skargą mieszkańców ulic Krótkiej i Nowej w Parczewie na 

działalność sklepu spoŜywczego ze sprzedaŜą napojów alkoholowych, czynnego 

całą dobę, wnoszę o udzielenie informacji o działaniach podjętych w celu 

rozwiązania tego problemu. Mam nadzieję, Ŝe będą to dobre informacje 

przedświąteczne dla mieszkańców Parczewa.  

Pan Burmistrz Parczewa odpowiadając na interpelację wyjaśnił, Ŝe przeprowadził 

rozmowę z mieszkańcami w tej sprawie. Na miejscu została teŜ dokonana wizja 

lokalna przez Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, zostało teŜ 

wszczęte postępowanie przez Policję. Liczymy, Ŝe w tej sprawie dojdzie do 

porozumienia pomiędzy przedsiębiorcą prowadzącym działalność gospodarczą  

a mieszkańcami z tego terenu. Ponadto naleŜy stwierdzić, jeŜeli przedsiębiorca 

prowadzi działalność gospodarczą powinien zawsze przestrzegać porządku 

publicznego oraz przepisów obowiązującego prawa w tym zakresie. 

 
Ad.3 

 

 W punkcie tym radni przystąpili do rozpatrzenia poszczególnych uchwał.  

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe wszystkie projekty uchwał były 

szczegółowo omawiane i dyskutowane na posiedzeniu komisji stałych Rady 

Miejskiej w dniu dzisiejszym. 

3.1 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia środków finansowych 

w budŜecie Gminy Parczew na 2012 r. na realizację projektu pod nazwą 

„Wzmocnienie konkurencyjności i utrzymanie atrakcyjności obszarów zaleŜnych od 

rybactwa poprzez remont trasy turystycznej – Trakt Królewski”, realizowanego w 

ramach Programu Operacyjnego „ZrównowaŜony rozwój sektora rybołówstwa i 

nabrzeŜnych obszarów rybackich 2007-2013: Oś Priorytetowa 4 w ramach środków 
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pozostających do dyspozycji Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „W dolinie 

Tyśmienicy i Wieprza”  

 Pan Michał BoŜym – Zastępca Burmistrza Parczewa poinformował, iŜ celem 

projektu jest reaktywacja i nadanie funkcji turystycznej na odcinku, pomiędzy 

Parczewem a Ostrowem Lubelskim poprzez gminy Dębowa Kłoda i Uścimów, na 

którym przebiega Szlak Jagielloński. Zostanie tam wykonana droga z nawierzchni 

Ŝwirowej bitumicznie utwardzonej i będzie to stała trasa dla doroŜek, pieszych i 

rowerzystów. Długość trasy wynosi 14 km, wartość projektu 1 milion zł, 

dofinansowanie 85%. Liderem projektu będzie Ostrów Lubelski, a pozostałe gminy 

Partnerami. Na trasie dawnego Traktu Królewskiego znajduje się kilka waŜnych 

atrakcji turystycznych m.in. odnowiony zbiornik tzw. „Akwen Bobrówki”, jezioro 

miejskie w Ostrowie, stadnina koni, leśniczówka w Makoszce, spiętrzenie wody na 

rzece Tyśmienicy – Bobrówce. W projekcie jest teŜ przewidziane wydanie 

materiałów promocyjnych tego terenu. 

Radna Ogłozińska Jadwiga zwróciła uwagę, iŜ Traktat Królewski jest to waŜne 

przedsięwzięcie, które w przyszłości będzie atrakcyjnym szlakiem turystycznym. W 

okolicach Parczewa mamy wiele miejsc historycznych i przyrodniczo pięknych i 

dlatego warto postawić na turystykę. Warto byłoby zachęcić miejscowych 

przedsiębiorców do inwestowania w pobliŜu tego szlaku turystycznego. Jeśli ten 

projekt się powiedzie to będzie waŜna i potrzebna inicjatywa. 

Radny Nazaruk Jan zaproponował, Ŝeby w folderze informacyjnym dobrze 

wypromować miejsce spiętrzenia wody na rzece Bobrówce, bo to miejsce moŜna 

określić jako „Parczewska Niagara”. 

Pan Przewodniczący Rady uwaŜa, Ŝe realizacja tego projektu stwarza szansę na 

wykreowanie atrakcyjnego produktu turystycznego, który będzie przyciągał wielu 

turystów do naszego regionu. Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji 

Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa o przedstawienie opinii do projektu 

uchwały.  

Pan Marek Chwalczuk – Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki 

i Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  
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Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt powyŜszej uchwały a następnie poddał 

go pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

3.2 Projekt zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia i zabezpieczenia środków 

finansowych w budŜecie Gminy Parczew na lata 2008 – 2012 na realizację projektu 

pod nazwą „Regionalna Sieć Szerokopasmowa Lublin północny – wschód”, 

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Lubelskiego  2007  –  2013, Oś Priorytetowa IV – Społeczeństwo Informacyjne, 

Działanie 4.1 Społeczeństwo Informacyjne, współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ stosownie do pisma wystosowanego przez 

Powiat Parczewski - pełniący funkcję Lidera w projekcie „Regionalna Sieć 

Szerokopasmowa Lublin północny – wschód”, dokonano zmiany kwot stanowiących 

zabezpieczenie udziału własnego Gminy Parczew na 2011 i 2012 rok. Kwotę z roku 

2011 dostosowano do faktycznie wydatkowanych środków w roku bieŜącym, 

natomiast kwota na rok 2012 zaplanowana została w wysokości wnioskowanej przez 

Lidera projektu.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały a następnie poprosił 

Przewodniczącego Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa o opinię do 

projektu przedmiotowej uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk – Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki 

i Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

3.3 Pani Edyta Chmielarz – Pełnomocnik Burmistrza ds. UzaleŜnień zapoznała 

Radę z projektem zmieniającą uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r. Zmiany wynikają z 

niewykorzystania środków finansowych w GPPiRPA na 2011r., środki powyŜsze 
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będą one przekazane na dofinansowanie świetlic przyszkolnych w Przewłoce i 

Tyśmienicy oraz na profilaktykę zachowań problemowych w Gimnazjum; projekt 

„uczę się być zdrowym i szczęśliwym” i opinie zlecone przez Sąd.  

Do projektu uchwały radni nie zgłosili uwag. 

 Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały a następnie poprosił 

Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej o opinię do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz– Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały.   

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

 3.4 Pani Anna Makówka – Skarbnik Gminy przedstawiła Radzie projekt uchwały 

w sprawie zmian budŜetu gminy na 2011 r. Proponujemy zmniejszenie dochodów 

budŜetu o kwotę 386.097 zł i wydatków o kwotę 107.600 zł. Po dokonaniu zmian 

plan dochodów będzie wynosił 46.402.502,92 zł, z tego dochody bieŜące w kwocie 

33.072.094,82 zł i dochody majątkowe w kwocie 13.330.408,15 zł, zgodnie z 

załącznikiem Nr 1. Po dokonaniu zmian plan wydatków będzie wynosił 

47.601.208,98 zł, z tego wydatki bieŜące w kocie 32.684.782,38 zł i wydatki 

majątkowe w kwocie 14.916.426,60 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2. W wyniku 

wprowadzonych zmian, zmniejszenie dochodów majątkowych w budŜecie na 2011r. 

o kwotę 2788.497, zł spowoduje zwiększenie deficytu budŜetu gminy na 2011r. do 

kwoty 1.198.706,06 zł. Zwiększenie deficytu planuje się sfinansować z poŜyczki na 

finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budŜetu 

Unii Europejskiej.  

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji. 

Pani Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmian 

budŜetu gminy na rok 2011. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących stałych Komisji Rady  

o opinię odnośnie projektu przedmiotowej uchwały. 
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Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  

Pan Adam Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk – Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały.   

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

3.5 Pani Skarbnik Gminy omówiła objaśnienia do zmian wprowadzonych uchwałą 

Nr XVI/93/2011 w Wieloletniej Prognozie Finansowej i prognozie kwoty długu na 

lata 2011-2018. W projekcie uchwały załoŜono spłatę zaplanowanych dwóch 

poŜyczek długoterminowych w 2012 r. po rozliczeniu i otrzymaniu refundacji 

poniesionych wydatków na zrealizowane projekty. ZałoŜenia w zakresie 

kształtowania się dochodów i wydatków w kolejnych latach przyjęte do opracowania 

prognozy długu są zgodne z załoŜeniami do projektu budŜetu na rok 2012.  

Pan Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt w sprawie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji 

Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa o opinię do projektu przedmiotowej 

uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk – Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki 

i Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 
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W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

3.6 Pani Skarbnik Gminy- w przedmiotowej uchwale występujemy o 

upowaŜnienie Burmistrza Gminy Parczew do lokowania wolnych środków 

budŜetowych na rachunkach w innych bankach. W trakcie roku budŜetowego 

Burmistrz takie upowaŜnienie otrzymał od Rady w przyjętej uchwale w sprawie 

ustanowienia budŜetu na 2011r., równieŜ takie upowaŜnienie jest zapisane w 

projekcie budŜetu na rok 2012.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt w sprawie upowaŜnienia Burmistrza 

Parczewa do lokowania wolnych środków budŜetowych na rachunkach w innych 

bankach. Następnie poinformował, Ŝe p. Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, 

Gospodarki i Rolnictwa z powodu obowiązków słuŜbowych musiał opuścić obrady, 

dlatego poprosił p. Jana Nazaruka, członka tej Komisji o odczytanie opinii w kwestii 

powyŜszej uchwały. 

Pan Jan Nazaruk – członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

odczytał, iŜ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji, w związku z powyŜszym  

Pan Przewodniczący Rady poddał go Radzie pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

3.7 Pani Agnieszka Hawryluk- Sekretarz Gminy, proponujemy projekt uchwały, 

którego przedmiotem są zasady sposób i tryb udzielania ulg w spłacie naleŜności 

pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organu uprawnionego do ich udzielania. Projekt uchwały 

dostosowuje treść uchwały do obowiązujących przepisów w zakresie warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną a tym samym spełnia wymogi ustawy o finansach publicznych. 

Projekt uchwały, jako projekt programu pomocowego przewidujący udzielanie 

pomocy de minimis w sprawach dotyczących pomocy publicznej zgłoszony został 

Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, celem przedstawienia 
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zastrzeŜeń dotyczących przejrzystości zasad udzielania pomocy. 

Pani Bogusława Matejczuk- Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

naleŜności pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Parczew i jej jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu uprawnionego do ich udzielania.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o przedstawienie opinii Komisji 

Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do projektu przedmiotowej uchwały. 

Pan Jan Nazaruk – członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

odczytał, iŜ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji, w związku z powyŜszym  

Pan Przewodniczący Rady poddał go Radzie pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

Po przyjęciu przez Radę uchwały p. Przewodniczący Rady zgłosił wniosek, Ŝeby  

p. Burmistrz raz na kwartał na sesji poinformował radnych o udzielonych ulgach  

i zwolnieniach z opłat naleŜności pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny. 

Udzielanie ulg jest w kompetencji Burmistrza, natomiast Rada o tych kwestiach 

takŜe powinna być informowana. 

PowyŜszy wniosek Rada zatwierdziła jednogłośnie. 

3.8 Pan Jan Nazaruk – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg  

gminnych, których zarządcą jest Burmistrz Parczewa, a następnie poinformował, Ŝe 

Komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały.  

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji, w związku z powyŜszym  

Pan Przewodniczący Rady poddał go Radzie pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 
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3.9 Pani Pełnomocnik Burmistrza ds. UzaleŜnień omówiła projekt uchwały w 

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

Alkoholowych na 2012 r. W projekcie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 r. zaplanowano środki w kwocie 

205 tys. zł. Wnioski do programu zgłosiły instytucje i podmioty, które w swoich 

zadaniach statutowych mają wpisaną profilaktykę. Działania w zakresie zadań 

określonych w programie inicjuje Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wspólnie z Pełnomocnikiem Burmistrza ds. UzaleŜnień. Źródłem 

środków finansowych na realizację zadań Gminnego Programu są środki pochodzące 

z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaŜ napojów alkoholowych. 

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe opłaty z tytułu koncesji na sprzedaŜ 

napojów alkoholowych w całości są przeznaczone na działania programu i nie 

moŜna ich przeznaczyć na inne cele. Odczytał projekt powyŜszej uchwały a 

następnie poprosił o opinię Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej. 

Pan Tomasz Ignatowicz– Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały.  

Ze strony radnych nie było pytań odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

3.10 Pani Pełnomocnik Burmistrza ds. UzaleŜnień omówiła projekt uchwały w 

sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012r. W projekcie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012r. zaplanowano środki w 

kwocie 65 tys. zł. Do programu na realizacje zadań wnioski zgłosiły te same 

podmioty, co w roku ubiegłym i zostały uwzględnione na dofinansowanie. Program 

jest finansowany ze środków pozyskanych z tytułu wydawania zezwoleń na 

sprzedaŜ napojów alkoholowych. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt powyŜszej uchwały a następnie 

poprosił o opinię Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 
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Społecznej. 

Pan Tomasz Ignatowicz– Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały.  

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji, w związku z powyŜszym  

Pan Przewodniczący Rady poddał go Radzie pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

3.11 Pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady omówił projekt uchwały w 

sprawie planu pracy Rady Miejskiej na 2012 r. W planie pracy Rady zawarte są 

zagadnienia, które są niezbędne w zakresie tworzenia budŜetu, jego dystrybucji oraz 

ustalenia stawek podatkowych. W miesiącu styczniu jest przewidziane przystąpienie 

do sporządzenia zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru w granicach administracyjnych miasta, z uwagi na duŜe zainteresowanie ze 

strony inwestorów terenami pod inwestycje gospodarcze. W kaŜdym kwartale 

będzie składana informacja przez p. Burmistrza na temat prac związanych z 

wdroŜeniem nowego systemu gospodarki odpadami komunalnymi. W miesiącu 

październiku planujemy podjęcie uchwały o przystąpieniu do aktualizacji strategii 

rozwoju gminy. Strategia określi podstawowe kierunki rozwoju gminy i będzie 

stanowiła podstawę do opracowania projektów, które zgłosimy do wsparcia 

środkami unijnymi moŜliwymi do uzyskania w kolejnym okresie wsparcia unijnego. 

Na obradach komisji zgłosiłem wniosek o uzupełnienie projektu załącznika do 

uchwały w miesiącu marcu o punkt sprawozdanie z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego, ze szczególnym uwzględnieniem skuteczności i efektywności 

pracy na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Proszę o przegłosowanie 

wprowadzenia poprawki do planu pracy Rady Miejskiej w Parczewie na 2012 rok. 

PowyŜszy wniosek Rada zaakceptowała jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię poszczególne komisje Rady Miejskiej. 

Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  
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Pan Adam Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Jan Nazaruk –członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały.   

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

Ad. 4 

Analiza projektu budŜetu Gminy Parczew na 2012 r. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, iŜ projekt budŜetu gminy na 2012r. był 

analizowany na komisjach Rady. Poprosił p. Skarbnik o wyjaśnienie, co jest 

wnioskiem zasadniczym a co jest autopoprawką do projektu budŜetu, poniewaŜ jest 

taki wymóg formalny, Ŝe w pierwszej kolejności będziemy przyjmować 

autopoprawkę. 

Pani Anna Makówka – Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe w ustawowym 

terminie do 15.11.2011r. projekt budŜetu został przesłany do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie, celem zaopiniowania a następnie został przedłoŜony p. 

Przewodniczącemu Rady oraz radnym. Na wspólnym posiedzeniu komisji Rady w 

dniu 2.12.2011r. projekt budŜetu na 2012r. był szczegółowo omawiany i 

opiniowany przez komisje Rady. RównieŜ została zgłoszona przez Burmistrza 

Parczewa autopoprawka, która była na komisjach omawiana i opiniowana. Tekst 

jednolity z uwzględnieniem autopoprawki do projektu uchwały budŜetowej na 2012 

r. radni takŜe otrzymali. Zmiana do projektu budŜetu została wprowadzona w 

zakresie wydatków majątkowych, zmniejszając planowane środki na projekt 

wspólnie realizowany z gminą Ostrów Lubelski p.n. „Wzmocnienie 

konkurencyjności i utrzymanie atrakcyjności obszarów zaleŜnych od rybactwa 

poprzez remont trasy turystycznej – Trakt Królewski” o kwotę 98.110 zł, po 

zmianach kwota na ten projekt będzie wynosiła 52.894 zł. Jednocześnie zwiększono 
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planowane środki na projekt przebudowa targowiska miejskiego w Parczewie o 

kwotę 98.110 zł do kwoty 1.158.110 zł. Po uwzględnieniu autopoprawki projekt 

budŜetu gminy na rok 2012 przedstawia się następująco. Łączne planowane 

dochody budŜetu gminy na przyszły rok wynoszą 45.901.985,10 zł, przy tym 

dochody bieŜące w kwocie 34.029.688 zł, dochody majątkowe w kwocie 

11.872.297,10 zł. Planowane wydatki budŜetu gminy na przyszły rok wynoszą 

46.730.545,45 zł, z tego wydatki bieŜące w kwocie 32.974.224,60 zł, wydatki 

majątkowe w kwocie 13.756.320,85 zł. Przy tak skonstruowanych ogólnych 

kwotach dochodów i wydatków deficyt budŜetu gminy na 2012r. planujemy na 

828.560,35 zł. Jeśli zestawimy dochody bieŜące i wydatki bieŜące to mamy 

nadwyŜkę w kwocie 1.055.463,40 zł, natomiast na budŜecie majątkowym mamy 

deficyt w kwocie 1.884.023,75 zł. Stąd ogólny deficyt wynosi 828.560,35 zł. 

Dochody bieŜące w stosunku do roku 2011 ogólnie wzrosły o 3,5%, natomiast 

wydatki bieŜące w stosunku do roku ubiegłego wzrosły o 2,2%. Dochody bieŜące 

zostały podzielone według źródeł i przedstawiają się następująco: bieŜące dochody 

własne – 15.294.846 zł; dotacje niemajątkowe dochody pozyskane z UE-EFS – 

456.779 zł: dotacje celowe otrzymane z budŜetu państwa na realizację własnych 

zadań bieŜących gmin – 1.553.300 zł;  subwencje z budŜetu państwa – 11.326.072 

zł; majątkowe dochody własne – 901.000 zł; dotacje – majątkowe dochody 

pozyskane z UE – 10.971.297,10 zł; dotacje na zadania bieŜące z zakresu 

administracji rządowej i inne zlecone ustawami – 5.398.691 zł. Wydatki bieŜące 

zostały podzielone według źródeł i przedstawiają się następująco: wydatki na 

zadania własne – 27.167.113,39 zł; wydatki na programy finansowane z udziałem 

środków UE-RPO/PROW – 13.410.228,56 zł; wydatki na zadania bieŜące z zakresu 

administracji rządowej i inne zlecone ustawami – 5.398.691 zł; wydatki na zadania 

realizowane wspólnie z innymi jednostkami samorządu terytorialnego –190.622,94 

zł. Tak skonstruowany budŜet przy deficycie 828.560,35 zł wymaga sfinansowania 

tego deficytu a jednocześnie wymaga spłaty wcześniej zaciągniętych kredytów i 

poŜyczek, stąd w zał. nr 3 zostały przedstawione planowane przychody i rozchody 

budŜetu gminy na 2012r. Przychody szacujemy na kwotę 6.007.889,66 zł, zaś 

rozchody na kwotę 5.179.329,31 zł. W ramach kwoty przychodów i rozchodów 
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planujemy zaciągnąć poŜyczkę w Banku Gospodarstwa Krajowego na przejściowe 

sfinansowanie wkładu na zaplanowane inwestycje z udziałem środków unijnych, na 

które zostały podpisane umowy z Urzędem Marszałkowskim. Do zbilansowania 

budŜetu potrzebne są równieŜ upowaŜnienia Burmistrza do zaciągania kredytów i 

poŜyczek oraz emitowania papierów wartościowych, jak równieŜ dokonywania 

zmian w planie wydatków oraz do lokowania wolnych środków budŜetowych na 

rachunkach bankowych w innych bankach. Ponadto w projekcie uchwały 

budŜetowej są zabezpieczone środki na rezerwę ogólną w kwocie 100 tys. zł oraz na 

rezerwę celową w kwocie 76.000 zł; wydatki na realizacje programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych i programu przeciwdziałania narkomanii 

oraz wydatki na ochronę środowiska. NaleŜy równieŜ zaznaczyć, Ŝe wydatki na 

działalność bieŜącą obejmują wydatki na bieŜącą realizację zadań statutowych, jakie 

ciąŜą na gminie a więc są związane z gospodarką komunalną, drogownictwem, 

utrzymaniem dróg, oświetleniem placów. JeŜeli chodzi o wydatki jednostek 

oświatowych to one wzrastają w stosunku do roku 2011 średnio od 5,6% do 8% i w 

kaŜdej jednostce róŜnie się to kształtuje. Jeśli chodzi o wydatki w zakresie realizacji 

zadań własnych gminy, które są przeznaczone m.in. na gospodarkę komunalną, na 

oczyszczanie i pielęgnację zieli, na utrzymanie dróg oraz na funkcjonowanie 

Urzędu to te wydatki zmniejszają się o 4% w stosunku do budŜetu na 2011r. Kwota 

funduszu sołeckiego do projektu budŜetu wynosi 170.604,10 zł. 

Przed rozpoczęciem dyskusji p. Przewodniczący Rady zwrócił się do p. 

Burmistrza, Ŝeby odniósł się do następujących spraw. Na poprzednich sesjach były 

przyjęte zobowiązania wobec mieszkańców osiedli Laskowska i okolic Dworca 

PKP związane z realizacją inwestycji, dotyczących odwodnienia tych terenów. Były 

teŜ zgłaszane postulaty dotyczące konieczności remontu drogi przy Przedszkolu  

Nr 1 oraz remontu obiektów Publicznego Gimnazjum. Proszę poinformować 

radnych czy w projekcie budŜetu są zaplanowane środki na realizację 

wymienionych przedsięwzięć? 

 Pan Paweł Kędracki - Burmistrz Parczewa.- Na początku trzeba zaznaczyć, Ŝe rok 

2012 i 2013 są to ostatnie lata programowania na dofinansowanie wniosków  

z programów unijnych. Dlatego teŜ gro inwestycji, które chcemy realizować  
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w przyszłym roku, bądź przygotować dokumentację do realizacji inwestycji w 

latach kolejnych, zostały zaplanowane w przyszłorocznym budŜecie. JeŜeli 

spojrzymy na zał. Nr 5 uchwały budŜetowej to wysokość wydatków inwestycyjnych 

wynosi 13.565.697,91 zł, w tym środki z budŜetu gminy w kwocie 3 mil.518 tysięcy 

zł, a to oznacza, Ŝe na jedną złotówkę przypada trzy złote środków pomocowych.  

 Nie wiemy, jak w kolejnych latach się będzie kształtować budŜet Unii Europejskiej. 

Czy środki unijne, o których się słyszy spłyną do naszego kraju i będą one 

przeznaczone na dofinansowanie budowy dróg, chodników, rewitalizację miasta? 

Wszystko wskazuje na to, Ŝe nie będzie pieniędzy na tego typu zadania. 

Prawdopodobnie środki pomocowe będą przede wszystkim przeznaczone na 

innowacyjne technologie i wykorzystanie posiadanych potencjałów, czyli na 

odnawialne źródła energii w tym elektrownie wiatrowe i biogazownie. Dlatego 

chcemy wykorzystać jak najwięcej wsparcia finansowego z Unii Europejskiej, 

przygotowując projekty z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, z Regionalnego 

Programu Operacyjnego, czy Programu Polska- Białoruś – Ukraina. Chcemy złoŜyć 

wnioski do Lokalnej Grupy Rybackiej na rewitalizację zabytkowej części miasta  

w okolicach ulic śabiej i Szerokiej, przygotować dokumentację do rewitalizacji 

miasta w ramach Programu Polska- Białoruś – Ukraina, dokończyć budowę basenu 

przy ul. Polnej. W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich chcemy 

przeprowadzić remont Centrum Kulturalno-Oświatowego w Tyśmienicy. NaleŜy 

takŜe przygotować dokumentację na budowę dróg na osiedlu „Za Szpitalem”, gdyŜ 

w przyszłości chcemy wykonać drogę łączącą osiedle „Przed Szpitalem” z osiedlem 

„Za Szpitalem”. Zamierzamy równieŜ wykonać kanalizację sanitarną w 

miejscowości Babianka, doposaŜyć MłodzieŜową Orkiestrę Dętą, oraz złoŜyć 

wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na przebudowę targowiska 

miejskiego w ramach programu „Mój Rynek”. W ramach Lokalnej Grupy 

Rybackiej chcemy wybudować nową trasę turystyczną wspólnie  

z gminami Ostrów Lubelski i Dębowa Kłoda. Oprócz inwestycji 

współfinansowanych ze środków unijnych mamy teŜ zadania, na które nie moŜna 

pozyskać środków zewnętrznych, a które musimy wykonać. Do realizacji waŜnych 

spraw naleŜy m.in. wykonanie dokumentacji projektowej na drogę łączącą osiedle 
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„Przed Szpitalem” z osiedlem „Za Szpitalem”, uregulowanie stanu prawnego 

działek pod parkingiem przy Bazylice, zakupienie szafy rakowej do serwerownii na 

umieszczenie urządzeń do przesyłu danych w Urzędzie Miejskim, doposaŜenie 

straŜnicy w Koczergach, zakupienie wyposaŜenia do stołówki w Przedszkolu Nr 1. 

Odpowiadając na pytanie p. Przewodniczącego Rady odnośnie zgłoszonych 

postulatów związanych z odwodnieniem terenu, zgodnie z ustaleniami, w 

przyszłorocznym budŜecie zostały zabezpieczone środki w wys. 30 tys. zł z 

przeznaczeniem na wykonanie projektu odwodnienia terenu w obrębie ulicy 

Laskowskiej, jak równieŜ wykonanie projektu dla osiedla Tartaczna. Liczę na to, Ŝe 

uda się znaleźć projektanta, który podejmie się opracowania tych projektów. 

Szczególnie trudnym problemem do rozwiązania będzie odwodnienie dróg na 

osiedlu przy Dworcu Kolejowym, ze względu na media i zagęszczenie zabudowy. 

Natomiast w wieloletnim planie inwestycyjnym docelowo zabezpieczono jeszcze 

150 tys. zł z przeznaczeniem na budowę tej infrastruktury. Na tę inwestycję 

będziemy próbować pozyskać dofinansowanie z Lokalnej Grupy Rybackiej. 

Państwo radni zgłaszacie takŜe uwagi do stanów technicznych placówek 

oświatowych a gmina, co roku stara się na bieŜąco remontować poszczególne 

placówki. Oczywiście mamy pewne priorytety, które wynikają z kontroli Nadzoru 

Budowlanego. JeŜeli Nadzór Budowlany nakłada na nas obowiązek do wykonania 

jakiegoś remontu, to wtedy gmina ma podstawę do wystąpienia do Ministerstwa 

Edukacji Narodowej o przydzielenie środków z rezerwy ogólnej subwencji 

oświatowej. W związku z wydaną decyzją Inspektora Nadzoru Budowlanego 

będziemy remontować klatkę schodową w Publicznym Gimnazjum. Ponadto 

musimy w szkołach wykonać instalację sanitarną na doprowadzenie ciepłej wody do 

łazienek, bo taki obowiązek wynika ze zmiany przepisów. W Przedszkolu Nr 1 

planujemy docelowo utwardzić teren drogi dojazdowej a takŜe mamy 

zabezpieczone środki na remont parkietu i naprawę dachu. Spoglądając na budŜet to 

widzimy, Ŝe największym beneficjentem tego budŜetu jest oświata. Budynki 

oświatowe oprócz Szkoły Podstawowej Nr 1, były wybudowane kilkadziesiąt lat 

temu i dlatego musimy więcej środków przeznaczać na remonty. BudŜet jest 

skonstruowany w sposób prawidłowy, na miarę naszych moŜliwości.  
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Na pewno w ciągu roku będą przychodziły dodatkowe środki z zewnątrz, wówczas 

będą dokonywane zmiany w budŜecie. Dlatego teŜ nie wszystkie wnioski zgłaszane 

do budŜetu mogły zostać uwzględnione. JeŜeli w trakcie roku pojawią się 

dodatkowe fundusze, to Rada je rozdysponuje. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił p. Burmistrza o odniesienie się do tematu 

wykonania przebudowy ronda na skrzyŜowaniu - Alei Jana Pawła II z ulicą 

Kościelną, poniewaŜ ta sprawa była wielokrotnie podnoszona na sesji. Kolejna 

sprawa to budowa przystanku PKP w celu uruchomienia połączenia kolejowego z 

Lublinem, co poprawiłoby dostępności komunikacyjną do Parczewa. 

Pan Burmistrz Parczewa udzielił następującej odpowiedzi. 

Odnośnie budowy ronda, zgodnie z załoŜeniami budŜetu na 2012r., w tym roku 

zostanie wykonana dokumentacja. JeŜeli Urząd Marszałkowski wyda pozwolenie na 

budowę i zostanie podpisane trójstronne porozumienie, to myślę, Ŝe ta inwestycja 

zostanie do końca kadencji wykonana, bo jest duŜa przychylność ze strony władz 

Urzędu Marszałkowskiego. 

Odnośnie przystanku PKP przy Alejach Jana Pawła II i ulicy Kolejowej. Jest to 

waŜny priorytet, Ŝeby powstała taka inwestycja, z tym, Ŝe gmina nie moŜe udzielać 

pomocy finansowej na budowę infrastruktury na rzecz prywatnego przedsiębiorcy. 

Tutaj jest duŜa przychylność ze strony władz Spółki, Ŝeby ten przystanek powstał  

w przyszłym roku. Na ten temat były juŜ prowadzone rozmowy z p. Dyrektorem, a 

takŜe w Dzienniku Wschodnim ukazał się artykuł w tej sprawie, co świadczy o tym, 

Ŝe kolej pozytywnie patrzy na przywrócenie ruchu lokalnego na naszym terenie. Z 

drugiej strony są coraz wyŜsze ceny biletów komunikacji samochodowej, a więc 

kolej moŜe być bardziej konkurencyjna. Dobrze byłoby, Ŝeby nasze społeczeństwo 

miało moŜliwość dojazdu koleją do Lubartowa i do Lublina. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdza, Ŝe dostępność komunikacyjna do Parczewa 

jest fatalna. Trzeba takŜe rozwaŜyć fakt, iŜ znaczna część społeczeństwa z naszej 

gminy często wyjeŜdŜa do Lublina na wizyty do specjalistów w zakresie leczenia 

klinicznego, dlatego próbujemy walczyć o to, Ŝeby uruchomić sieć kolejową do 

Parczewa. Wiem, Ŝe na trasie trwają remonty a w Regionalnym Programie 

Operacyjnym są zabezpieczone środki na uruchomienie połączenia kolejowego z 
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Lublinem. Mam nadzieję, Ŝe poprawa dostępności komunikacyjnej zwiększy 

atrakcyjność inwestycyjną naszej gminy.  

4.1 Dyskusja. 

Radna Matejczuk Bogusława uczestniczyła na zebraniu Rady Osiedlowej i tam 

były pytania odnośnie zakresu prac przy rewitalizacji zabytkowej części miasta w 

rejonie ul. śabiej. Mieszkańcy zbierali podpisy w sprawie remontu ulicy śabiej w 

kierunku ujęcia wody. Pytanie: Czy remont parkingu przy ul. śabiej będzie 

obejmował takŜe tę uliczkę? 

Pan Henryk Szych- Przewodniczący Rady, biorąc udział w dyskusji przypomniał 

główne wątki wystąpień radnych na posiedzeniach komisji Rady. Zjawiskiem 

pozytywnym jest fakt, Ŝe udało się zrealizować remonty i rozbudowę wiejskich 

ośrodków kultury, w których będzie moŜna rozwijać działania słuŜące integracji 

społeczności lokalnej. Według zapewnień urzędników unijnych w kolejnym okresie 

wsparcia unijnego będzie duŜo środków na wsparcie przedsiębiorczości. Osobiście 

boleję nad tym, Ŝe w budŜecie na 2012r. nie ma środków na aktywizację naszego 

środowiska gospodarczego, powinno bardzo zaleŜeć na tym, Ŝeby powstawały nowe 

stanowiska pracy u naszych przedsiębiorców. UwaŜam, Ŝe jest to dla gminy sprawa 

bardzo istotna. W miesiącu październiku p. Burmistrz występował do radnych o 

zgłaszanie wniosków do budŜetu na 2012r. W tej chwili juŜ nie ma czasu, Ŝeby się z 

tych wniosków Pan Burmistrz rozliczył. Natomiast przy tworzeniu budŜetu na 

kolejny rok trzeba z wielką starannością odnieść się do wniosków zgłoszonych 

przez radnych, bo w ten sposób budują się pewne relacje między Radą a organem 

wykonawczym. Oczekujemy, Ŝe Pan Burmistrz rozliczy się z wniosków, które radni 

złoŜyli w trakcie realizacji budŜetu w 2012r. Jeśli radni zostali zaproszeni do prac 

nad projektem budŜetu, to wypadałoby, Ŝeby dokładnie rozliczyć się z tych 

propozycji. Oceniając budŜet naleŜy stwierdzić, Ŝe opiera się w duŜej mierze na 

subwencji i udziałach w podatkach, które są oparte na prognozie Rządu, Ŝe w 2012 

roku PKB wzrośnie o 4%. Natomiast w tej chwili Rząd prognozuje, Ŝe PKB moŜe 

wzrosnąć nie więcej jak, o 2,5%, co moŜe spowodować zmniejszenie wpływów 

subwencji i dotacji do budŜetu gminy i konieczność ograniczenia planowanych 

wydatków. Pozytywem tego budŜetu jest to, Ŝe na ponad 46 milionów zł 
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planowanych wydatków prawie 11 milionów zł przewidujemy pozyskać ze środków 

unijnych, to świadczy o dobrej aktywności p. Burmistrza. JeŜeli ten budŜet uda się 

zrealizować będzie to duŜy sukces dla gminy. Ponadto naleŜy przyznać, Ŝe projekt 

budŜetu został sporządzony poprawnie i na podstawie dobrej znajomości prawa, 

jeśli chodzi o technikę sporządzania budŜetu. Dlatego teŜ naleŜy podziękować za 

bardzo dobre przygotowanie projektu budŜetu Pani Annie Makówka- Skarbnikowi 

Gminy. RównieŜ naleŜy podkreślić w tym momencie, Ŝe przez rok nawiązała się 

dobra współpraca Rady z Panem Burmistrzem. Myślę, Ŝe p. Burmistrz powaŜnie 

potraktuje wnioski do budŜetu złoŜone przez radnych i się rozliczy z ich realizacji.  

4.2 Przystępując do procedury podjęcia uchwały p. Przewodniczący Rady poprosił 

o odczytanie opinii wydanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Lublinie. 

Pan Burmistrz Parczewa odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budŜetowej gminy Parczew na rok 2012 oraz uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 15 grudnia 

2011r. w sprawie opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu przestawionego w 

projekcie uchwały budŜetowej gminy Parczew na 2012 r.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił p. Skarbnik o przedstawienie autopoprawki do 

projektu budŜetu gminy na rok 2012. 

Pani Skarbnik Gminy – Autopoprawka budŜetu Gminy na rok 2012 obejmuje 

następujący zakres. Obejmuje wydatki majątkowe i przesunięcie następujących 

kwot. Zmniejszenie planowanych środków na wspólnym projekcie realizowanym z 

gminą Ostrów Lubelski p.n. „Wzmocnienie konkurencyjności i utrzymanie 

atrakcyjności obszarów zaleŜnych od rybactwa poprzez remont trasy turystycznej – 

Trakt Królewski” o kwotę 98.110 zł do kwoty 52.894 zł i jednocześnie zwiększono 

planowane środki na projekt p.n. przebudowa targowiska miejskiego w Parczewie o 

kwotę 98.110 zł do kwoty 1.158.110 zł. Innych zmian nie wprowadzono. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił komisje Rady o opinie do autopoprawki. 

Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do 

projektu budŜetu gminy na 2012r.   
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Pan Adam Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

Komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu budŜetu gminy na 

2012r. 

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

autopoprawkę do projektu budŜetu gminy na 2012r. 

Pan Jan Nazaruk – członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu 

budŜetu gminy na 2012r. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę do budŜetu 

gminy na 2012r. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła jednogłośnie autopoprawkę do budŜetu gminy 

na 2012 r. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił komisje Rady o opinie do projektu budŜetu 

gminy na 2012 r. wraz z autopoprawką. 

Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu budŜetu 

gminy na 2012 r. wraz z autopoprawką. 

Pan Adam Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu budŜetu gminy na 2012 r. wraz z 

autopoprawką. 

Pan Marek Chwalczuk – Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu budŜetu 

gminy na 2012 r. wraz z autopoprawką. 

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projektu budŜetu gminy na 2012 r. wraz z autopoprawką.   

Pan Jan Nazaruk- Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały 

budŜetowej na rok 2012 z autopoprawką. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały budŜetowej na 

rok 2012 z autopoprawką. 
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W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę budŜetową na rok 2012 jednogłośnie i 

stanowi ona załącznik do protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady pogratulował panu Burmistrzowi przyjęcia budŜetu na 

2012r i Ŝyczył dobrej jego realizacji. 

Pan Burmistrz Parczewa podziękował Radzie za pozytywne zaopiniowanie i 

przyjęcie uchwały budŜetowej na 2012 r. ze swej strony zapewnił, Ŝe dołoŜy 

wszelkich starań, aby budŜet został zrealizowany. Odrębne podziękowania 

skierował do p. Skarbnik, która ten budŜet przygotowała pod względem formalno-

prawnym. 

4.3 Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, iŜ z przyjęciem uchwały budŜetowej na rok 

2012 Rada jest zobligowana do podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej. Następnie omówiła prognozę spłaty długu, dodatkowe dane o 

planowanych i prognozowanych wydatkach oraz objaśnienia przyjętych wartości, 

stanowiącą załącznik Nr 1 oraz wykaz przedsięwzięć, zestawionych w załączniku 

Nr 2, do uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał:, Na co gmina przeznacza pieniądze z 

kredytów? Jaka będzie polityka w tym względzie? 

Pani Skarbnik Gminy udzieliła następującej odpowiedzi. Pieniądze z 

zaciągniętych kredytów będą w całości przeznaczone na pokrycie deficytu oraz 

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Podkreśliła, Ŝe nie mamy deficytu na 

budŜecie operacyjnym, gdyŜ na wydatkach bieŜących mamy nadwyŜkę. Deficyt 

powstał na realizacji zadań inwestycyjnych. 

Pan Przewodniczący Rady spostrzegł, Ŝe na funkcjonowanie Urzędu i całego 

aparatu administracyjnego nie moŜna finansować wydatków bieŜących z kredytu. 

Poprosił o odczytanie opinii przedłoŜonym projekcie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Pan Burmistrz Parczewa odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii przedłoŜonym projekcie uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
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Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej a następnie poprosił o opinię Komisji Strategii, BudŜetu, 

Gospodarki i Rolnictwa o opinię do projektu przedmiotowej uchwały.  

Pan Jan Nazaruk - członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej. 

4.4 Pan Burmistrz Parczewa przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

projektu „Język inaczej” opracowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki 2007-2013, Priorytet IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, 

Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich. Projekt 

powstał z myślą zagospodarowania wolnego czasu w okresie ferii zimowych w 

nadchodzącym roku. Celem projektu jest poprawa wiedzy i umiejętności dla 60 

uczniów w zakresie komunikowania się w języku angielskim. W ramach projektu 

będą przeprowadzone warsztaty teatralne z zakresu języka angielskiego a takŜe 

zajęcia sportowo-rekreacyjne.  

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących stałych Komisji Rady o 

opinię odnośnie projektu przedmiotowej uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  

Pan Artur Sobich – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Jan Nazaruk– członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
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projektu „Język inaczej” opracowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki 2007-2013, Priorytet IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, 

Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich.   

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

4.5 Pani Skarbnik Gminy – Zwracamy się z projektem uchwały w sprawie 

ustalenia wydatków niewygasających z końcem roku budŜetowego 2011 oraz 

określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. Konieczność określenia 

takiego wykazu wynika z potrzeby wydatkowania kwot na zadania, które ujęte są w 

planie roku 2011, a nie ma moŜliwości wydatkowania tych kwot do dnia 31 grudnia 

2011r. Wykaz wydatków niewygasających obejmuje: pozycję dotyczącą 

opracowania załoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla obszaru gminy Parczew; wykonanie dokumentacji projektowej budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Parczew. Jeśli chodzi o plany 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe to została zawarta 

umowa, zaś opóźnienie w realizacji usługi wynikło przede wszystkim z trudności w 

zbieraniu danych od przedsiębiorców oraz głównych grup odbiorców z terenu gminy 

Parczew, uzupełnieniem tych danych oraz ich realizacją. Natomiast na dokumentację 

projektu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków została zabezpieczona kwota 

30 tys. zł 8,5 tys. zł, są to wydatki juŜ poniesione. Z projektantem została zawarta 

umowa. Do tego projektu jeszcze zgłaszają się chętne osoby i dopóki nie będzie 

kompletu podpisanych umów, to wykonawca nie będzie mógł zakończyć prac. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych to do wyłącznej kompetencji Rady naleŜy 

ustalenie takiego wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budŜetowego 

2011. 

Do projektu uchwały radni nie podjęli dyskusji. 

Pani Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wydatków niewygasających z końcem roku budŜetowego 2011 oraz określenia 

ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących stałych Komisji Rady o 
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opinię odnośnie projektu przedmiotowej uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. 

Pan Adam Kaczmarek –Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Jan Nazaruk– członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

4.6 Pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe w ubiegłym roku w 

grudniu na początku kadencji Rady nie podjęliśmy decyzji o ustaleniu nowej 

wysokości wynagrodzenia Panu Pawłowi Kędrackiemu- Burmistrzowi Parczewa 

pozostawiając zainteresowanemu wynagrodzenie w dotychczasowej wysokości, 

ustalonej przez poprzednią Radę. Wówczas Radni postanowili, Ŝe po roku 

współpracy z p. Burmistrzem, wrócimy do sprawy. Dzisiaj nastała pora, Ŝeby tą 

sprawą się zająć. Aktualnie Pan Paweł Kędracki- Burmistrz Parczewa zarabia 

najmniej pośród wszystkich wójtów z powiatu parczewskiego. Na posiedzeniu 

stałych komisji Rady w dniu dzisiejszym była podjęta dyskusja nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Pana Burmistrza, który został 

wniesiony pod obrady Rady Miejskiej. Uzasadnieniem do wniosku jest duŜa 

aktywność Burmistrza w pozyskiwaniu środków unijnych. W latach 2010-2012 

gmina Parczew pozyska łącznie 18.543 tys. dotacji unijnych na inwestycje. Na 

podstawie analiz prowadzonych przez Departament Rozwoju Regionalnego Urzędu 

Marszałkowskiego w Lublinie moŜna potwierdzić, Ŝe gmina naleŜy do grupy gmin, 

które pozyskały duŜe wsparcie środkami unijnymi w realizacji własnych zadań 
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inwestycyjnych. Wobec powyŜszego naleŜy uznać jako zasadny wniosek w sprawie 

podjęcia uchwały o ustaleniu wynagrodzenia Burmistrza Parczewa. 

Pan Jan Nazaruk - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Parczewa. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących stałych Komisji Rady o 

opinię odnośnie projektu przedmiotowej uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały.  

Pan Tomasz Ignatowicz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. 

Pan Adam Kaczmarek –Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Jan Nazaruk– członek Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe na podstawie sporządzonej analizy 

porównawczej moŜna stwierdzić, Ŝe zaproponowane wynagrodzenie dla  

p. Burmistrza jest znacznie niŜsze od wynagrodzenia otrzymywanego przez 

Burmistrza Międzyrzeca Podlaskiego, Lubartowa i Radzynia Podlaskiego, 

natomiast jest niewiele wyŜsze niŜ uposaŜenie wójtów w gminach powiatu 

parczewskiego. Następnie poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku jawnego głosowania Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

Pan Burmistrz Parczewa podziękował Radzie za docenienie jego pracy. Obiecał, 

Ŝe dołoŜy wszelkich starań, Ŝeby jeszcze lepiej sprawować swoją funkcję. 

 

Ad. 6 

Sprawy róŜne. 

Harmonogram prac związanych z wdroŜeniem nowych przepisów o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach 
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Pani Agnieszka Hawryluk – Sekretarz Gminy przedstawiła plan wdroŜenia nowych 

przepisów o utrzymaniu czystości i porządku w gminach: 

1)1 stycznia 2012r. – wprowadzenie rejestru działalności regulowanej. 

2) do 31.03.2012r. utworzenie przez gminę rejestru działalności regulowanej. 

3) do 31.12.2012r. – uchwalenie nowego regulaminu utrzymania czystości i 

porządku w gminach (6 miesięcy od uchwalenia Wojewódzkiego Planu Gospodarki 

Odpadami) 

4) do 31.12.2012r. podjecie uchwal w sprawie określenia stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w której 

Rada Miejska określi takŜe termin składania pierwszej deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości. 

5) Od 1 stycznia 2013 r. – kampania edukacyjno – informacyjna mająca na celu 

poinformowanie właścicieli nieruchomości o obowiązkach wynikających z ustawy. 

6) do 31 marca 2013r. – złoŜenie przez Gminę pierwszego sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu gospodarowania odpadami komunalnymi do Marszałka 

Województwa Lubelskiego, 

7) 1 lipca 2013r. – wprowadzenie nowego systemu z Ŝycie, rozstrzygniecie przetargu 

(zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych) na obieranie odpadów od 

właścicieli nieruchomości i podpisanie umowy między gminą a przedsiębiorcą. 

PowyŜsze terminy wynikają z nowych regulacji prawnych wynikających z noweli 

ustawy o utrzymaniu w czystości i porządku w gminach. Dokładne terminy zostaną 

określone w momencie wejścia w Ŝycie rozporządzeń wykonawczych do w/w 

ustawy. 

Pan Przewodniczący Rady dodatkowo poinformował, Ŝe głównym załoŜeniem 

znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, jest to, iŜ od 

momentu powstania odpadów stają się one komunalne i władza komunalna jest 

odpowiedzialna za ich zagospodarowanie. Gmina w celu uzyskania środków na 
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zagospodarowanie odpadów będzie musiała ustalić opłaty wnoszone przez 

mieszkańców. Będzie to trudna i niepopularna decyzja Rady Miejskiej. Gmina 

Parczew posiada własny podmiot gospodarczy, jakim jest ZUK, który dotychczas 

prowadził gospodarowanie odpadami. Zgodnie z nową regulacją prawną gmina 

będzie musiała ogłosić przetarg na wybór podmiotu, który będzie odbierał odpady 

od właścicieli nieruchomości. W przedłoŜonym przez p. Sekretarz planie działań 

brakuje promocji starannej obywatelskiej selekcji śmieci. Myślę, Ŝe warto byłoby 

opracować i doręczyć mieszkańcom informator o zasadach selekcji śmieci. W celu 

obniŜenia kosztów zagospodarowania odpadów powinniśmy zachęcać mieszkańców 

gminy do starannej selekcji odpadów. Zapytał, czy w sprawach róŜnych ktoś zechce 

zabrać głos? 

Radna Bojko BoŜena zaproponowała o zorganizowanie spotkania Rady Miejskiej z 

Zarządem Powiatu Parczewskiego w sprawie współpracy w utrzymaniu porządku na 

ulicach miasta. Radna Matejczuk dodała takŜe plan napraw infrastruktury dróg i 

mostów. 

Radny Sobich Artur popiera tę inicjatywę twierdząc, Ŝe jest wiele spraw 

wspólnych, które dotyczą zarówno gminy jak i powiatu. 

Radny Dominik Tomasz stwierdził, Ŝe w przyszłym roku w naszym kraju odbędą 

się Mistrzostwa Europy. Zapytał, czy przewiduje się w Parczewie stworzenie jakiejś 

strefy kibica, co najmniej na 3 mecze?  

Radna Matejczuk Bogusława zwróciła się z propozycją wprowadzenia ruchu 

jednokierunkowego na ulicy Wojska Polskiego przy blokach Nr 5 i 7. To by ułatwiło 

wjazd i wyjazd na ich posesje, poniewaŜ ta uliczka jest bardzo wąska i samochody 

nie mogą się tam minąć. Następna sprawa dotyczy zmiany organizacji ruchu na ulicy 

Ogrodowej, poprzez zniesienie znaku nakazującego skręt w prawo w pozostałe dni 

tygodnia oprócz dni targowych. 

Pan Burmistrz Parczewa udzielił następującej odpowiedzi. 

Radnej Bojko BoŜenie - Odnośnie spotkania Rady Miejskiej z Radą Powiatu będzie 

trochę niewygodne, poniewaŜ gro radnych nie pochodzi z Parczewa i nie będą mieli 

w tych sprawach Ŝadnego interesu. Natomiast Zarząd Powiatu moŜemy zaprosić na 

sesję i przedyskutować w sprawach róŜnych. 
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Radnemu Tomaszowi Dominik- Na Stadionie MOSiR moŜemy zorganizować 

strefę kibica i w tym celu wynająć telebim przynajmniej na 3 mecze. 

Radnej Bogusławie Matejczuk – Myśmy występowali do Zarządu Dróg 

Powiatowych z propozycją rozwaŜenia moŜliwości poprawy ruchu drogowego na 

skrzyŜowaniu ulic Kościelnej i Ogrodowej. Spróbujemy teŜ poprawić 

bezpieczeństwo na drodze przy ul. Ogrodowej ustawiając zakaz zatrzymywania na 

długości ulicy, poniewaŜ są wykonane parkingi: jeden po lewej stronie, drugi po 

prawej stronie,  trzeci jest wzdłuŜ rzeki przed ogródkami działkowymi. 

Radna Kopiś Monika chciałaby zakończyć spotkanie optymistycznym akcentem. 

Zostałam zobowiązana przez mieszkańców ulicy Kwiatowej 4 do podziękowania 

p. Burmistrzowi za doprowadzenie wody i rozprowadzenie jej do poszczególnych 

lokali. 

Pan Michał BoŜym- Zastępca Burmistrza Parczewa poinformował o ogłoszeniu 

Burmistrza Parczewa, Ŝe Gmina Parczew zadeklarowała uczestnictwo w projekcie 

pt. PilotaŜowy system gospodarowania odpadami azbestowymi na terenie 

województwa lubelskiego wzmocniony sprawnym monitoringiem, ilości oraz 

kontroli ich usuwania i unieszkodliwiania” planowanym do realizacji w ramach 

Szwajcarsko – Polskiego Programu Współpracy. Od dnia 20 grudnia 2011r. do 10 

stycznia 2012r. w Urzędzie Miejskim w Parczewie przyjmowane będą wnioski o 

udzielenie dofinansowania na pokrycie kosztów związanych z usunięciem 

(demontaŜ, odbiór) i unieszkodliwieniem wyrobów zawierających azbest. 

 

Ad. 7 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Parczewie podziękował wszystkim uczestnikom za udział  

w posiedzeniu. Wszystkim złoŜył Ŝyczenia, Ŝycząc wszystkiego najlepszego z okazji 

Świąt BoŜego Narodzenia i dokonał zamknięcia obrad sesji. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący obrad: 


